

首页 期刊概况 编委会 期刊内容 特邀审稿 投稿指南 出版发行

583~587.Survivin-siRNA抑制肺癌A549细胞的增殖并增强其对顺铂的敏感性[J].张曙光,刘晓凡,杜 江,李文雅,张 林.中国肿瘤生物治疗杂志,2009,16(6)

Survivin-siRNA抑制肺癌A549细胞的增殖并增强其对顺铂的敏感性 点此下载全文

张曙光 刘晓凡 杜 江 李文雅 张 林

中国医科大学 附属第一医院 胸外科, 辽宁 沈阳 110001;中国医科大学 附属第一医院 胸外科, 辽宁 沈阳 110001

基金项目: 国家自然科学基金资助项目(No. 30371624)

DOI: 10.3872/j.issn.1007-385X.2009.6.006

摘要:

目的:构建靶向存活素(survivin)的干扰RNA(siRNA)质粒,观察其对A549细胞增殖、凋亡以及顺铂敏感性的影响。方法:应用pSilencer U6质粒构建survi vin siRNA干扰质粒,RT PCR和Western blotting检测survivin mRNA和蛋白的表达,DAPI染色法检测细胞的凋亡,MTT法检测细胞的增殖。结果:成功构建了su rvivin siRNA干扰质粒。Survivin siRNA质粒转染可明显下调A549细胞中survivin mRNA和蛋白的表达、抑制A549细胞的增殖、促进细胞的凋亡、增强A549细胞对顺铂的敏感性。结论:Survivin siRNA沉默survivin在肺癌细胞中的表达能够抑制肿瘤细胞的增殖、促进细胞凋亡,并能增强肿瘤细胞对化疗药物顺铂的敏感性,survivin 可作为肺癌治疗的潜在靶点。

关键词: 存活素 RNA干扰 肺肿瘤 A549细胞 顺铂

Survivin-siRNA inhibits proliferation of lung cancer A549 cells and enhances their chemosensitity to cisplatin Download Fulltext

ZHANG Shu quang LIU Xiao fan DU Jiang LI Wen ya ZHANG Lin

Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoning, China; Department of Thoracic Surgery, First Affiliated Hospital of China Medical University, Shenyang 110001, Liaoni

Fund Project: Supported by the National Natural Science Foundation of China (No. 30371624)

Abstract:

Objective: To investigate the effect of survivin siRNA plasmid on survivin expression in human lung cancer cell line A549, and to observe its effect on the apoptosis, proliferation, and chemosensitivity of A549 cells. :Methods: :pSilencer survivin siRNA (survivin siRNA) plasmid was constructed using pSilencer U6 plasmid and was transfected into A549 cells. Expression of survivin mRNA and protein was examined by RT PCR and Western blotting analysis, respectively. Apoptosis and proliferation of A549 cells were examined by DAPI staining and MTT, respectively. :Results: :Survivin siRNA plasmid was successfully constructed, and it significantly inhibited survivin mRNA and protein expression in A549 cells. Survivin siRNA transfection induced apoptosis, inhibited proliferation and increased chemosensitivity of A549 cells to cisplatin. :Conclusion: :pSilencer survivin siRNA can silence survivin expression in A549 cells and subsequently inhibit proliferation, promote apoptosis, and enhance chemosensitivity of A549 cells to cisplatin. Survivin may serve as a potential target for gene therapy of lung cancer.

Keywords: survivin RNA inference lung neoplasms A549 cell cisplatin

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器

Copyright © Biother.Org™ All Rights Reserved; ISSN: 1007-385X CN 31-1725 主管单位: 中国科学技术协会 主办单位: 中国免疫学会、中国抗癌学会 地址: 上海市杨浦区翔殷路800号 邮政编码: 200433 京ICP备06011393号-2 本系统由北京勤云科技发展有限公司设计